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P R O T O K Ó Ł  Nr IX/2016 
z obrad XXIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawski e 

z/s w Mszanowie 
 

 Sesja odbyła się w dniu 26 października 2016 roku, w sali sesyjnej Urzędu Gminy w 
Mszanowie. 
Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski o godz. 9:00 otworzył XXIII Sesję Rady Gminy. 
Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w Sesji uczestniczą wszyscy 
radni.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
Sesja trwała do godz.10:40. 

Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski  
- radni Powiatu Nowomiejskiego: Barbara Grzywacz i Marcin Buliński 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau 
- radca prawny Zbigniew Drzystek 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska  
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2  do protokołu 
- reprezentacja mieszkańców wsi Nowy Dwór, Skarlina i Chrośla 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXII Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2034.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016rok.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na lata 2016-2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonych w 
obrębach geodezyjnych: Bagno, Skarlin, Nawra, Tylice, Lekarty, Gwiździny i Bratian. 

12. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
13. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Do porządku obrad nie wniesiono zmian. 
 
Ad 3 
Wybór sekretarza obrad. 
Sekretarzem obrad XXIII Sesji został radny Przemysław Kotewicz. 
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Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XXII Sesji Rady Gminy. 
Sekretarz obrad XXII Sesji Pan radny Marek Miecznikowski poinformował, że zapoznał się z 
protokołem z poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego 
przyjęcie.  
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XXII Sesji Rady Gminy. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 
Pan Wójt przedłożył sprawozdanie z swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 28 września 
do 25 października 2016 r. 
1.10.2016 
- Pan Wójt uczestniczył w uroczystości z okazji jubileuszu 90-lecia działalności Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Bratianie. 
5.10.2016 
- Uczestniczył w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia.  
6.10.2016 
- Spotkał się z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie zaopiniowania planu remontu 
drogi Skarlin – Lekarty – Nowy Dwór Bratiański. 
7.10.2016 
- Pani Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas Inauguracji Roku Akademickiego 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku.  
10.10.2016 
- Pan Wójt spotkał się z Kierownikiem Sekcji Agencji Nieruchomości Rolnych w sprawie m.in. 
przekazania nieruchomości na rzecz Gminy.  
- Wziął udział w organizowanej przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego konferencji pt.:  
„Sytuacja demograficzna Warmii i Mazur jako wyzwanie dla polityki społecznej i gospodarczej.” 
11.10.2016 
- Spotkał się Panią Marzeną Weisgerber – Dyrektorem Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w 
Jamielniku w sprawach dotyczących planowanych zmian w oświacie.  
12.10.2016 
- Zawarł akt notarialny na sprzedaż lokalu nr 1 przy ulicy Welskiej 7 w Bratianie. 
- Uczestniczył w  uroczystych obchodach XX-lecia działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej. 
13.10.2016 
- Pan Wójt podpisał umowę o dofinansowanie projektu w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Warmińsko - Mazurskiego na lata 2014 - 2020 polegającego na 
zamianie istniejącego ogrzewania elektrycznego, na instalację c.o. wraz z kotłownią kontenerową 
na biomasę w Szkole Podstawowej im. Kazimierza Wróblewskiego w Gwiździnach. Koszt całego 
zadania szacuje się na blisko 400 tys. zł. Otrzymana dotacja wynosi 336 884 zł, a wkład własny 
gminy: 59 450 zł. 
- Jako Gospodarz uczestniczył w obchodach Dnia Edukacji Narodowej, na którym wyróżniono 
najlepszych nauczycieli. 
14.10.2016 
- Zawarł akt notarialny na sprzedaż działki budowlanej 216/82 obręb Jamielnik. 
17.10.2016 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy prowadzącej nadzór budowlany nad kilkoma inwestycjami 
drogowymi na terenie naszej Gminy. 
- Spotkał się z projektantem dróg. 
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- Spotkał się z przedstawicielem powiatowym PiS – Panem Mieczysławem Łydzińskim w sprawach 
bieżących gminy. 
18.10.2016 
- Uczestniczył w III Kongresie Energetycznym organizowanym przez Wójta Gminy Kurzętnik. 
19.10.2016 
- Uczestniczył w odbiorze drogi Bratian – Nawra oraz ścieżki pieszo-rowerowej. 
- Wziął udział w obchodach X rocznicy nadania imienia Jana Pawła II Zespołowi Szkół w 
Jamielniku. 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury reprezentował Wójta na Konferencji Jubileuszowej z okazji 
70-lecia działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Marii Bogusławskiej w Nowym Mieście 
Lubawskim. 
- Spotkał się w celu ustalenia zasad współpracy przy realizacji projektu dotyczącego budowy 
oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie w formule partnerstwa publiczno-
prywatnego. 
20.10.2016 
- Spotkał się wykonawcą audytów energetycznych dla obiektów szkół podstawowych w Skarlinie i 
Tylicach, abyśmy mogli aplikować o środki na termomodernizację tych obiektów w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014 - 
2020. 
- Winszował mieszkance Gryźlin z okazji 90- tych urodzin. 
- Uczestniczył w obchodach Dnia Seniora w Skarlinie. 
21.10.2016 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej reprezentowała Wójta podczas podsumowania XVIII 
Warmińsko-Mazurskich Dni Rodziny. 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury reprezentował Wójta w uroczystości z okazji III rocznicy 
zespołu „SAMI SWOI”. 
24.10.2016 
- Spotkał się z Burmistrzem Nowego Miasta Lubawskiego w sprawie budowy kanalizacji na osiedlu 
w Łąkach Bratiańskich od ul. Iławskiej . 
- Uczestniczył we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 
25.10.2016 
- Spotkał się z Dyrektorem Olsztyńskiego Oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 
w sprawach dotyczących realizowanej inwestycji budowy chodnika przy drodze krajowej nr 15 w 
Bratianie. 
- Spotkał się z Kierownikiem Sekcji Agencji Nieruchomości Rolnych w sprawie nieodpłatnego 
przekazania nieruchomości.    
- Wziął udział w Zgromadzeniu Związku Gmin „Czyste Środowisko”. 
- Na zaproszenie Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów Dyrektor Gminnego 
Centrum Kultury reprezentował Wójta w obchodach Dnia Seniora. 
 
 Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 
- W okresie od 27 września do 24 października br. wykonano następujące prace związane z 
drogami: 

- nawieziono kruszywo kamienne na drogę gminną w Jamielniku oraz żwir na drogę gminną w 
Nawrze (150 ton), 

- poprawiono wjazdy z masy bitumicznej  na drodze gminnej w Bratianie (ul. Grunwaldzka), 
- udrożniono przepust drogowy w Bratianie, przeprowadzono czyszczenie studzienek kanalizacji 

deszczowej w Jamielniku, 
- zamontowano bariery ochronne przy drodze gminnej w Kaczku oraz tablice ogłoszeniowe w 

Gryźlinach, Bratianie i Pacółtowie, 
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- zamontowano lustra drogowe przy szkole w Gwiździnach oraz na skrzyżowaniu ulic Kościelnej 
i Grunwaldzkiej w Bratianie, naprawiono znaki drogowe w Bratianie, ustawiono znaki drogowe 
zakazu postoju w Bratianie przy ul. Górnej oraz w Radomnie przy cmentarzu na drodze w kierunku 
Taborów,   

- przeprowadzono wykaszanie poboczy dróg gminnych oraz placów zieleni,  
- wycięto zakrzaczenia przy drodze gminnej w Bratianie oraz przy drodze gminnej Bratian – 

Nawra – Marzęcice. 
 
Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  
- dostawę dwóch przełączników programowalnych na potrzeby Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- opracowanie studium wykonalności dla projektu: Budowa ścieżki rowerowej Bratian-Iława – 

Etap I Bratian-Radomno, 
- wykonanie dokumentacji projektowych dla sieci wodociągowych w miejscowościach 

położonych na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- wykonanie audytów energetycznych dla budynku Szkoły Podstawowej w Skarlinie oraz 

budynku Społecznej Szkoły Podstawowej im. Janusza Korczaka w Tylicach. 
 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec września br. było 319 
zarejestrowanych osób bezrobotnych, czyli o 8 osób mniej niż według stanu na koniec sierpnia 
2016 r. 

Pan Wójt poinformował, że gmina złożyła wniosek o dofinansowanie projektu „Rozwój 
elektronicznej administracji w gminie wiejskiej Nowe Miasto Lubawskie” w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2014 - 2020. W ramach projektu zamierzamy 
przede wszystkim zmodernizować system oprogramowania w podatkach, aby mieszkańcy mogli po 
zalogowaniu sprawdzić informacje na temat wysokości podatków, stanu zaległości oraz dokonywać 
wpłat na indywidualne konta. W ramach projektu ma zostać stworzona możliwość potwierdzania 
podpisu elektronicznego. Projekt polegający na wymianie oprogramowania, zakupie sprzętu i 
przeszkoleniu pracowników opiewa na kwotę przekraczającą 800 tys. zł., w tym wartość 
dofinansowania wynosi prawie 700 tys. zł. 

W dniu 21 września br. dokonano odbioru prac remontowych na zbiorowej mogile z czasów II 
wojny światowej w Skarlinie. Koszt remontu wyniósł 7000 zł i w całości został sfinansowany przez 
Radę Ochrony Pamięci Walk i Męczeństwa oraz Wojewodę. Zadanie zostało rozliczone. 

Zakończono realizację zadania związanego z usuwaniem wyrobów zawierających azbest z 
terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. Gmina jest w trakcie rozliczania tego zadania. Według 
umowy wartość zadania wynosi ponad 29 tys. zł, w tym dofinansowanie wynosi prawie 25 tys. zł. W 
dniu 14 października 2016 r. wystąpiliśmy o aneksowanie umowy w związku ze zwiększeniem 
wartości zadania. Po zmianach wartość całkowita wyniesie prawie 37 tys. zł, a dofinansowanie 
przekroczy kwotę 31 tys. zł. 

W dniu 14 października 2016 r. został podpisany aneks do umowy Budowa sieci kanalizacji 
sanitarnej wraz z budową odcinka sieci wodociągowej we wsi Pacółtowo. W wyniku naniesionych 
korekt we wniosku o dofinansowanie wysokość kwoty dofinansowania wynosi obecnie 960 tys. zł. 

W dniu 19 października 2016 r. ponownie został złożony wniosek pn. Zastosowanie 
odnawialnych źródeł energii poprzez instalację wykorzystującą energię słońca na budynku Urzędu 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. Wartość całkowita wyniesie prawie 238 tys. zł, a 
dofinansowanie 196 tys. zł. Poprzednio złożony wniosek nie został zakwalifikowany do 
dofinansowania. 

Gmina otrzymała odpowiedź z Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gdańsku, z której 
wynika, że zalegające w korycie rzeki Drwęcy drzewa zostaną wyłącznie podcięte, tak aby udrożnić 
koryto oraz umożliwić swobodny spływ wód, gdyż na terenie rezerwatu przyrody rumosz drzewny 
należy pozostawić w całości lub fragmentach w korycie rzeki. Prace zostaną wykonane jesienią. 

W związku z podjętymi przez Związek Gmin Warmińsko-Mazurskich działaniami, zostały 
złożone do Ministra Zdrowia dwie interpelacje poselskie przez posła Jerzego Wojciecha 
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Małeckiego i posła Jacka Protasa w sprawie konieczności pilnej zmiany Rozporządzenia Ministra 
Zdrowia z dnia 13 listopada 2015 r. w sprawie jakości wody przeznaczonej do spożycia przez ludzi. 
Ponadto Gmina otrzymała odpowiedź od Głównego Inspektora Sanitarnego na nasz wniosek 
skierowany do Ministra Zdrowia, z której wynika, że Gminy miały wystarczający czas na 
dostosowanie wody do wymogów jakościowych wynikających z Rozporządzenia (od 2000 roku), i w 
związku z dużą skalą nieprawidłowości związanych z zaopatrzeniem w wodę Najwyższa Izba 
Kontroli podjęła decyzję o przeprowadzeniu ogólnopolskiej kontroli tego obszaru. 

W dniach od 19 do 20 października w przetargach ustnych nieograniczonych sprzedano 3 
działki budowlane w miejscowości Jamielnik - kwota łączna uzyskana ze sprzedaży to 57.990 zł 
netto. 

W miejscowości Bagno odłowiono 20 psów, w tym 18 szczeniąt. Wszystkie zostały przekazane 
do domów tymczasowych lub do adopcji.  

Na wniosek mieszkańców gminy i zainteresowanych stron wznowiono postępowania w sprawie 
wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach oraz decyzji o warunkach zabudowy dla 
wiatraków mających powstać w okolicy Nowego Dworu Bratiańskiego, Chrośla, Gryźlin i Skarlina.  

W przyszłym miesiącu planujemy zakup i nasadzenie drzew - spełnienie obowiązku nałożonego 
decyzjami na wycinkę.  

Związek Gmin Rejonu Ostródzko-Iławskiego "Czyste Środowisko" odpowiedział na nasze pismo 
w sprawie odpadów z cmentarzy, iż będą one odbierane na dotychczasowych zasadach, tj. nadal 
zarządcy cmentarzy składają deklaracje i na tej podstawie mają odbierane odpady (nie zawierają 
indywidualnych umów z firmami komunalnymi). 

Raport ze stanu realizacji inwestycji: 
- ul. Okrężna w Bratianie – zakończono prace związane z podbudową drogi, obecnie trwają 
przygotowania do ułożenia dwóch warstw masy bitumicznej, 
- droga w Łąkach Bratiańskich stanowiąca dojazd do ul. Kolejowej – trwają prace wykończeniowe, 
pod koniec października uruchomione zostanie oświetlenie drogowe, 
- droga Bratian - Nawra - Marzęcice etap I oraz ścieżka pieszo –rowerowa – w dniu 19 
października br. odbył się końcowy odbiór techniczny zadania, pod koniec października 
uruchomione zostanie oświetlenie drogowe, 
- dojazd do bloków i plac manewrowy w Gwiździnach – w dniu 25 października br. Zakład Usług 
Komunalnych rozpoczął budowę, inwestycja zgodnie z umową ma zostać zakończona do końca 
listopada br. 
- droga Chrośle – wykonano podbudowę drogi i położono pierwszą warstwę masy bitumicznej, 
trawa budowa zjazdów na posesje, 
- budynek komunalny w Jamielniku (I segment) - ocieplono budynek styropianem, rozpoczęto 
montaż instalacji wewnętrznych. 
- Prace związane z realizacją zadania pn.  „Poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego na drodze 
krajowej nr 15 na odcinku Łąki Bratiańskie – Bratian” (budowa chodnika przy DK 15 w Bratianie) są 
na etapie budowy kolektora odprowadzającego wody opadowe i budowy kanału technologicznego. 
Wykonawcą zadania jest firma SKANSKA. Określony w umowie termin zakończenia inwestycji 
wyznaczono na dzień 27 grudnia br. 

Policja pismem z dnia 22 września br. poinformowała, że sprawę stanu technicznego obory 
oraz zbiornika do gromadzenia ścieków na działce w Kaczku przekazano do Sądu Rejonowego w 
Nowym Mieście Lubawskim celem rozpoznania. Dnia 16 września Powiatowy Inspektor Nadzoru 
Budowlanego wydał decyzję nakazującą usunięcie nieprawidłowości polegających na 
nieodpowiednim stanie technicznym budynku inwentarskiego (obory) położonego na działce nr 
1100, obręb Bratian (nieodpowiedni stan techniczny zbiornika do gromadzenia ścieków). 
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Pan Wójt serdecznie podziękował członkom Towarzystwa Ziemi Lubawskiej, a w szczególności 
Panu Markowi Połomskiemu oraz członkom Ochotniczej Straży Pożarnej w Chroślu, Radnemu oraz 
mieszkańcom Chrośla za zaangażowanie w prace porządkowe na cmentarzu w Chroślu oraz za 
zaangażowanie w przywrócenie odpowiedniej czci w tym miejscu. 

W związku ze zgłoszeniami dotyczącymi umieszczania reklam na naszych przystankach 
autobusowych oraz tablicach ogłoszeń uprzejmie prosimy o jak najszybsze przekazywanie 
zgłoszeń bezpośrednio do Komendy Powiatowej Policji. Czyn taki jest karalny. Zgodnie z art. 63a 
kodeksu wykroczeń, ten kto umieszcza w miejscu publicznym do tego nieprzeznaczonym 
ogłoszenie, plakat, afisz, apel, ulotkę, napis lub rysunek, albo wystawia je na widok publiczny w 
innym miejscu bez zgody zarządzającego tym miejscem, podlega karze ograniczenia wolności albo 
grzywny. Podkreślić należy, że egzekwowanie odpowiedzialności za powyższe wykroczenie nie 
jest jednak łatwe. Służby porządkowe są często bezsilne, gdyż karze podlega rozwieszający 
reklamy, a nie ich zleceniodawca. W praktyce oznacza to konieczność złapania sprawcy na 
gorącym uczynku. 

Zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym: 
- 28.09.2016r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s 
w Mszanowie na 2016 rok oraz zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej 
oraz innych zadań zleconych Gminie Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie odrębnymi 
ustawami na 2016 rok, 
- 30.09.2016 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 
- 30.09.2016 w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s 
w Mszanowie na 2016 rok oraz zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej 
oraz innych zadań zleconych Gminie Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie odrębnymi 
ustawami na 2016 rok, 
- 3.10.2016r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 
lokalowej nr 1 położonej przy ul. Welskiej w Bratianie, stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 5.10.2016 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 
- 5.10.2016 w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy,  
- 12.10.2016r. w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji za 2016 rok w Urzędzie Gminy oraz 
powołania komisji inwentaryzacyjnej i zespołów spisowych do jej przeprowadzenia,  
- 17.10.2016r. w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2016 rok,  
- 19.10.2016r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji, 
- 20.10.2016r. w sprawie powołania komisji ds przeprowadzenia naboru na stanowisko: 
podinspektor ds pozyskiwania środków zewnętrznych i promocji gminy,  
- 21.10.2016r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 
(dz. Nr 217/75 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 21.10.2016r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 
(dz. Nr 217/76 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 21.10.2016r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 
(dz. Nr 217/77 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
W związku z obecnością grupy mieszkańców, Przewodniczący zapytał, czy są tylko słuchaczami. 
 
Jeden z mieszkańców odpowiedział, że odczyta Szanownej Radzie nasz wniosek i na dzisiaj 
zakończymy temat.  
Pismo skierowane jest do Przewodniczącego Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie w Mszanowie.  
„My mieszkańcy Gminy, na sali jest nasza delegacja, zwracamy się do Rady Gminy z prośbą by na 
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najbliższym kolejnym posiedzeniu Sesji Rady, Wójt Gminy przedstawił informację jakie planuje 
działania dotyczące projektowanej farmy wiatrowej, a w szczególności 
- co Wójt zamierza zrobić w sprawie swoich decyzji środowiskowych i o warunkach zabudowy, 
które to decyzje były podstawą wydania przez Starostwo pozwoleń budowlanych. 
- jakie zamierzenia planuje Rada Gminy w sprawie wdrożenia procedury opracowania planu 
zagospodarowania przestrzennego w związku ze skutkami ustawy wiatrakowej. 
Uzasadnienie 
5 elektrowni wiatrowych po pozytywnych decyzjach środowiskowych i o warunkach zabudowy 
wydanych przez Wójta Gminy uzyskały pozwolenia budowlane. Nasze zorganizowane społecznie 
działania i protesty doprowadziły do upublicznienia zagrożeń dla mieszkańców Gminy ze strony 
projektowanej farmy wiatrowej w Skarlinie, Nowym Dworze, Chroślu i Gryźlinach. Nasze działania 
miały również wpływ na to, że trwa procedura odwołań od tych pozwoleń budowlanych chociaż 
główne zarzuty  organu nadrzędnego to nie zachowanie przez inwestora ustawowych  wymagań 
dla pozwolenia budowlanego. Ponadto skutek naszych działań to postanowienie Wójta Gminy o 
wznowieniu postępowań w sprawie decyzji środowiskowych. W trakcie kolejnych spotkań z Wójtem 
Gminy  otrzymaliśmy zapewnienie, że Wójta dostrzega zagrożenia dla mieszkańców z powodu 
planowanej inwestycji oraz widzi zagrożenie dla Gminy z racji ustawowego obowiązku wdrożenia 
procedury ustanowienia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.  Procedura 
odwoławcza dotycząca pozwoleń budowlanych może potrwać aż do rozpoznania praz Wojewódzki 
Sąd Administracyjny i Naczelny Sąd Administracyjny, a w tym czasie popłynie nam ustawowy czas 
36 miesięcy do ustanowienia miejscowego planu. Rodzi to nasze obawy o niedotrzymanie terminu 
co dla mieszkańców będzie miało skutki negatywne. Stąd nasza aktywność dla rozwiązania 
problemu farmy wiatrowej. Uważamy, że farma wiatrowa nie powinna powstać. W trakcie naszych 
spotkań środowiskowych z mieszkańcami wsi uzyskaliśmy dziesiątki podpisów z poparciem 
przeciwko postawieniu farmy wiatrowej – w załączeniu listy poparcia. Należy podkreślić, że 
projektowana farma wiatrowa stanowi realne zagrożenie dla niektórych gatunków ptaków objętych 
ochroną jak np. bielika, naszego symbolu narodowego.  
Podziękował za uwagę i pismo przekazał Przewodniczącemu Rady. 
 
Radna Anna Dymowska złożyła zapytania na piśmie skierowane do Rady Gminy. Chodzi o sprawę 
internetu oraz firmy, która robiła wykopy pod Internet. Na ul. Spacerowej tej firmy jeszcze nie było, 
a mieszkańcy są zainteresowani Internetem. Kiedy zostaną zasypane dziury na polnych drogach 
zwanych ulicami Studa, Szkolna, Słoneczna, Szeroka, Spokojna, Kwiatowa, Królowej Jadwigi, 
Ogrodowa i Kasztanowa. 14 października 2016r. zadzwoniłam do Urzędu Gminy z prośbą o 
wyrównanie tych dziur równiarką, odpowiedziano mi, że gmina nie ma pieniędzy. Gdyby już 
przyszła zima to czy są pieniążki na odśnieżanie ulic gminnych w Jamielniku. Nie są prowadzone 
żadne prace związane z budową kanalizacji więc, co z tymi dziurami, pytają mieszkańcy 
Jamielnika. Co dalej z ul. Kasztanową, z moich  obserwacji wynika, że najpierw wchodzi firma, 
która wygrała przetarg, a później jest prostowanie w dokumentacji. Uprzejmie proszę, aby do 
10.11.2016r. poinformować Dyrekcję Zespołu Szkół w Jamielniku , ile zostało jeszcze do wydania 
pieniędzy z subwencji jaką otrzymała tutejsza szkoła na rok 2016.  
 
Radna Edyta Gorzka – wnioskowała o wyłapanie dorosłych bezpańskich psów w Bagnie, które są 
agresywne, niebezpieczne i zdziczałe, i rozwiązanie problemu Ostatnio gmina zabrała z tego stada 
20 szczeniąt, a niebawem może być ich znowu tyle lub więcej. Te psy są głodne i stwarzają 
zagrożenie.  
 
Sołtys Karol Gogolin  złożył pisemny wniosek podpisany przez mieszkańców sołectwa, o remont 
generalny nawierzchni drogi gminnej w miejscowości Pustki. Dziury i wyboje utrudniają nam 
poruszanie się i codzienne funkcjonowanie. Doraźne remonty nawierzchni niewiele pomagają, 
dlatego prosimy Pana Wójta , by ująć naszą drogę jak najszybciej w planie dróg asfaltowych. 
Jesteśmy jednym z nielicznych sołectw z niewielkim kawałkiem drogi asfaltowej. Wieś Pustki 
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rozbudowuje się w szybkim tempie i nasila się ruch. Przybywa domów i podatników. Prosimy więc 
nie traktować nas po macoszemu. Prosimy o rozpatrzenie naszej prośby oczywiście pozytywnie.  
 
Radny Przemysław Kotewicz w pierwszej kolejności poparł wniosek mieszkańców i Pana sołtysa z 
Pustek o rozważenie planu budowy tej drogi. Na ostatnim zebraniu mieszkańcy mocno podkreślali 
konieczność budowy drogi. W tej chwili do połowy wsi jest asfalt. Z pozostałego odcinka 
mieszkańcy również intensywnie korzystają. Jest to odcinek szutrowy i na pewno łatanie dziur 
tłuczniem nie daje efektu. Frakcja tłucznia jest zbyt duża i odpryskuje spod kół stanowiąc 
zagrożenie. Jazda rowerem jest wręcz niemożliwa. Drugi wniosek, również od mieszkańców 
Pustek dotyczy wycięcia drzewa liściastego na rzece Radomce, po prawej stronie za mostem.  
Prosił o weryfikacje i jaka jest możliwość usunięcia tego drzewa, które może przewrócić się.  
W sprawozdaniu Pan Wójt mówił, że była rozmowa z Agencją w sprawie przekazania 
nieruchomości, czy przy okazji był poruszony wniosek o przekazanie działki w Radomnie przy 
pompie. Wielokrotnie była odmowa. Jest to teren w centrum wsi i jeżeli byłby własnością gminy 
można by zagospodarować. 
 
Radna  Barbara Giziewska zapytała o remont drogi powiatowej Nowy Dwór – Lekarty – Skarlin. W 
sprawozdaniu Pan Wójt mówił, że spotkał się w Starostwie, zapytała na jakim jest etapie i więcej 
szczegółów. 
 
Radny Grzegorz Turulski wnioskował o naprawę 2 studzienek pomiędzy szkołą, a świetlicą. Wokół 
studzienek zapadła się kostka. 
 
Radny Marek Miecznikowski zapytał jaka jest decyzja w sprawie zamontowania lustra w Chroślu na 
drodze powiatowej przy wyjeździe od świetlicy.  
  
Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę, po czym wznowił obrady. 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2034.  

W związku z omówieniem zmian Prognozy Finansowej, Przewodniczący Rady zapytał, czy są 
pytania do projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXIII/172/2016 w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-20 34.  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016rok.  
Pani Skarbnik poinformowała, że w projekcie zmiany uwzględniła zakup samochodu strażackiego, 
zamiast planowanych kilku z dofinansowaniem. Planowaną kwotę w wysokości 90 000 zł proponuje 
zwiększyć o 60 000 zł. Na posiedzeniu Komisji była mowa o zwiększeniu o 50 000 zł. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXIII/173/2016 w sprawie 
dokonania zmian w bud żecie Gminy na 2016rok.  
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
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Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Propozycji stawek podatku ustalonych na posiedzeniu Komisji w dniu 24 października 2016 r. nie 
wniesiono uwag i nie zgłoszono pytań. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy, 14 głosami „za”, przy 1 gł osie wstrzymuj ącym si ę, nie było 
głosów przeciwnych, podj ęła uchwał ę Nr XXIII/174/2016 w sprawie okre ślenia wysoko ści 
stawek podatku od nieruchomo ści. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na lata 2016-2020. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 24 
października 2016r. Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXIII/175/2016 w sprawie 
przyj ęcia Strategii Rozwi ązywania Problemów Społecznych Gminy Nowe Miasto Lub awskie 
na lata 2016-2020. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonych w 
obrębach geodezyjnych: Bagno, Skarlin, Nawra, Tylice, Lekarty, Gwiździny i Bratian. 
Projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji rady Gminy w dniu 24 października 
2016 r. Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXIII/176/2016 w sprawie 
wyra żenia zgody na wydzier żawienie nieruchomo ści poło żonych w obr ębach geodezyjnych: 
Bagno, Skarlin, Nawra, Tylice, Lekarty, Gwi ździny i Bratian.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Ad 12 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
Pan Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 28.09.2016r. 

W związku z ponownym wnioskiem radnego Marka Miecznikowskiego w sprawie 
zamontowania lustra na drodze powiatowej w Chroślu wysłano w tej sprawie pismo do Zarządu 
Dróg Powiatowych w Kurzętniku. Do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy odpowiedzi. 

Radny Miecznikowski wnioskował również o udrożnienie rowu przy drodze Chrośle – 
Gryźliny. Prace są zaplanowane do realizacji  w bieżącym roku. 

Radny Mirosław Dajos wnioskował o udrożnienie przepustu przy drodze Gryźliny – 
Jamielnik. Wniosek zlecono do realizacji.    

Sołtys Roman Sienkowski wnioskował o ustawienie lustra w Bratianie na skrzyżowaniu ulic 
Grunwaldzkiej i Kościelnej. Wniosek zrealizowano.  
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Sołtys Sienkowski wnioskował także o naprawę zarwanego przepustu na nieutwardzonej 
drodze gminnej do Kaczku, wiodącej przez las. Naprawa została przewidziana do realizacji w 
bieżącym roku. 

Radny Zbigniew Podwojewski wnioskował o przebudowę przepustu na ulicy Sportowej w 
Bratianie, gdyż jego końcowy odcinek ma zbyt małą średnicę. Skutkiem tego jest brak drożności i 
zalewanie drogi. Ponadto zasugerowano wycięcie drzewa. Wniosek dotyczący przebudowy 
przepustu i wycięcia drzewa zlecono do realizacji.  

Radny Podwojewski wnioskował również o ponowny montaż znaku drogowego w pobliżu 
remizy OSP w Bratianie. Zadanie zostało zrealizowane. 

W związku z kolejnymi zgłoszeniami radnych Podwojewskiego i Dembińskiego dotyczącymi 
przekierowywania przez Policję samochodów ciężarowych z drogi krajowej na drogę gminną przez 
Bratian pomimo obowiązującego zakazu o ograniczeniach tonażowych Gmina wystąpiła po raz 
kolejny z wnioskiem do Komendanta Policji o przestrzeganie przepisów. W odpowiedzi 
otrzymaliśmy pismo o zakwalifikowaniu sprawy jako zgłoszenia popełnionego wykroczenia 
drogowego.  

Sołtys Kazimierz Domżalski wnioskował o wykoszenie miejsca dawnego ujęcia wody oraz 
stawu w Nowym Dworze Bratiańskim.  Prace zostaną wykonane w bieżącym miesiącu. 

Sołtys Domżalski zgłosił, że drogą do Nawry jeżdżą samochody o dużym tonażu, co grozi 
uszkodzeniem asfaltu. Na drodze Nowy Dwór Bratiański – Nawra  obowiązuje ograniczenie tonażu 
do 15 t. W przypadku gdy nie jest ono respektowane należy zgłosić zdarzenie bezpośrednio do 
Policji, lub udokumentowane naruszenie przepisów drogowych w postaci zdjęcia lub filmu 
przekazać do Urzędu Gminy.  

Sprawę zepsutej lampy przy drodze Gwiździny – Krzemieniewo, o którą wnioskował Radny 
Domżalski. Wniosek zlecono do realizacji. 

Sołtys wsi Pustki wnioskował o naprawę dróg w Pustkach. Wniosek zlecono do realizacji.  
Sołtys Gogolin wnioskował również o naprawę zarwanego mostka. Prace naprawcze będą 

mogły być zrealizowane po wycince drzew. Złożyliśmy wniosek do Starostwa o zezwolenie na 
wycinkę.  

Sołtys Melania Sarnowska-Dembek wnioskowała o przestawienie znaku na drodze 
wojewódzkiej w Pacółtowie, w obrębie mostu. Wniosek zrealizowano. 

Sołtys Edward Namsołek wnioskował o przekazanie sołtysom aktualnych wydruków list 
mieszkańców. W związku z ochroną danych osobowych realizacja wniosku jest niemożliwa. Istnieje 
natomiast możliwość uzyskania danych dotyczących numerów domów, jednak w tym wypadku 
wymagana jest znajomość obsługi programu komputerowego. Osoby zainteresowane nauczeniem 
się obsługi programu ewidencji miejscowości, ulic i adresów mogą zgłosić się do Pana Marcina 
Bulińskiego. 

Sołtys Roman Sienkowski wnioskował o przekazanie aktualnych numerów telefonów 
pracowników Urzędu Gminy. Wniosek zrealizowano. Przekazano sołtysom wykaz telefonów w 
formie papierowej. Przypominamy, że wykaz telefonów do pracowników dostępny jest także na 
stronie internetowej urzędu.  
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na Sesji w dniu dzisiejszym. 
- Pani radnej Annie Dymowskiej w sprawie budowy sieci szerokopasmowego internetu na ul. 
Spacerowej, Pan Wójt odpowiedział, że sprawę rozpozna. Z zapewnień inwestora wynikało, że 
jeszcze w tym roku osiedle, do którego przylega ul. Spacerowa, sieć miała być rozprowadzona. 
Kolejny wniosek radnej dotyczył budowy odcinka drogi na ul. Kasztanowej w Jamielniku, a zdaniem 
radnej potem jest prostowana dokumentacja. Pan Wójt odpowiedział, że żadnej dokumentacji nie 
prostujemy. W tym przypadku zaistniała taka sytuacja, że zrezygnowaliśmy z nasypu stromego 
pobocza, co spowodowałoby zwiększenie kosztów inwestycji, a porozumieliśmy się z właścicielem 
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działki po przeciwnej stronie drogi i użyczył kilkadziesiąt metrów kwadratowych i to zostało 
załatwione, za co Pan Wójt podziękował właścicielowi nieruchomości. 
Pani radna prosi również o przekazanie informacji Dyrektorowi Szkoły w zakresie pozostałej  
subwencji dla szkoły w bieżącym roku. Pani Dyrektor na bieżąco jest informowana. Szkoła posiada 
te informacje. Kontakt z Panią Dyrektor Szkoły w Jamielniku jest bardzo dobry.   
- Pani radnej Edycie Gorzka na wniosek o wyłapanie pozostałych psów  bezpańskich znajdujących 
się na prywatnej posesji w Bagnie, Pan Wójt odpowiedział, że są tam jeszcze 2 lub 3 psy 
najbardziej zdziczałe. Działania zostały wstrzymane na okres 2 tygodni. Od dłuższego czasu 
staramy się je wyłapać i z pewnością to zrobimy. 
- Panu sołtysowi z Pustek w sprawie budowy drogi, Pan Wójt odpowiedział, że w Pustkach na 
odcinku 1 km od świetlicy do lasu nie ma asfaltu. Ta sprawa mocno była podnoszona na ostatnim 
zebraniu wiejskim. Mieszkańcy domagają się budowy tego odcinka. Pan Wójt odpowiedział, że na 
najbliższym posiedzeniu Komisji wspólnych Rady Gminy będzie poruszony temat przyszłych 
inwestycji drogowych planowanych do realizacji w 2018 i 2019 roku, również ten odcinek będziemy 
rozpatrywać. Jest to kontynuacja budowy drogi gminnej. Tak jak Pan Wójt poinformował na 
zebraniu wiejskim ta droga nie wpisuje się w kryteria dofinansowania z Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych dlatego, że nie łączy się z drogą wyższej kategorii. Nie łączy również 
miejscowości. Ewentualnie można z PROW, jak będzie ogłoszony drugi konkurs, ale wstępnie 
planujemy drogę w Radomnie, ponieważ też nie kwalifikuje się do „schetynówek”. O drogach 
będziemy rozmawiać na wspólnym posiedzeniu Komisji. Działania w sprawie bieżącego remontu 
będą podjęte. 
- Panu radnemu Przemysławowi Kotewiczowi  w sprawie wycięcia drzewa za mostem Pan Wójt 
odpowiedział, że  jeżeli drzewo jest na działce gminnej, to zleci do realizacji, natomiast jak na 
powiatowej to wystąpimy z wnioskiem do powiatu. W sprawie przyjęcia nieruchomości od Agencji 
Nieruchomości Rolnych Pan Wójt odpowiedział, że wniosek jest złożony w Agencji od kilku lat. 
Warunkiem przekazania tych drobnych działek jest przejęcie przez Gminę budynku w Nawrze nr 
44. Gmina również stawia warunek wyremontowania tego budynku. Działania są prowadzone. 
Porządkowany jest również stan meldunkowy w tym budynku. Przejęcie budynku ma nastąpić w I 
kwartale 2017 roku. Wtedy zostaną przekazane Gminie również drobne nieruchomości, w tym w 
Radomnie. Pan  Wójt poinformował także, że wnioskuje o zwiększenie wcześniej przyznanej dotacji 
na Gwiździny i Radomno z 80% do 100% kosztów. Pan Wójt wnioskuje także o dotacje na 2 inne 
krótkie odcinki dróg  w Gwiździnach na osiedlach po pegeerowskich i na drogę w Małej Nawrze 
wraz z budową sieci kanalizacyjnej w tym rejonie oraz w Mszanowie przejęcie drogi pomiędzy 
blokami i garażami.  
- Radnej Barbarze Giziewskiej w sprawie spotkania z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg, w 
sprawie budowy drogi Nowy Dwór Bratiański – Lekarty - Skarlin, Pan Wójt odpowiedział, że 
wspólnie z Panem Dyrektorem oraz Panem Marcinem Bulińskim dokonaliśmy oceny tej drogi pod 
katem kryteriów konkursowych. Wskazanym jest, aby droga miała co najmniej 5 m szerokości, 
akurat ta droga będzie miała około 5,5 m. Wiąże się to z wycinką drzew. Opiniowaliśmy również 
kwestię zatoczek autobusowych. Pan Wójt podkreślił nieustanne działania Pani radnej powiatu 
Barbary Grzywacz w kwestii budowy tej drogi. Są zapewnienia powiatu, że w przyszłym roku złożą 
wniosek, a realizacja byłaby w roku 2018.  
- Wniosek Pana radnego Grzegorza Turulskiego o częściową naprawę drogi wewnętrznej w 
Tylicach Pan Wójt zleci do realizacji. 
- Na ponowny wniosek Pana radnego Marka Miecznikowskiego o zamontowanie lustra na drodze 
powiatowej na wyjeździe z drogi gminnej od strony Gryźlin Pan Wójt odpowiedział, że stanowisko 
powiatu jest znane i powiat zgadza się na zamontowanie lustra. 
 
Pani radna powiatu Barbara Grzywacz uzupełniła, że po ostatniej Sesji Rady Gminy rozmawiała z 
Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg o 2 lustrach  dlatego, że sołtys Namsołek zwrócił się 
bezpośrednio do niej. W Gryźlinach lustro potrzebne jest na skrzyżowaniu w kierunku Jamielnika 
k/sołtysa. Wtedy dowiedziałam się, że jak będzie pismo z gminy to zamontuje.  



12 

 

 
Wójt odpowiedział, że pismo w sprawie lustra w Chroślu zostało złożone do Starostwa, natomiast w 
sprawie lustra w Gryźlinach zostanie wysłane. 
 
Radna Barbara Giziewska przypomniała, że również składała wniosek o lustro w Lekartach.  
 
Radny Mirosław Dajos w imieniu mieszkanki Jamielnika podziękował strażakom z Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Bratianie za usunięcie znacznych rozmiarów kokonu szerszeni z jej budynku 
gospodarczego. 
 
Pan Wójt poinformował, że złożony na dzisiejszej Sesji wniosek w sprawie wiatraków będzie 
rozpatrzony na najbliższych komisjach wspólnych Rady Gminy.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Edyta Gorzka zaproponowała radnym i sołtysom dobrowolną 
zbiórkę słodyczy lub pieniędzy na paczkę świąteczną dla Domu Dziecka w Pacółtowie. Do zbiórki 
mogliby dołączyć się również pracownicy Urzędu.  
 
 
Ad 13 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rad Gminy Zbigniew Wiśniewski 
zamknął obrady XXIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie.  

 

Sekretarz obrad                                                                    Przewodniczący Rad Gminy 

Przemysław Kotewicz                                                               Zbigniew Wiśniewski 


